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Bolos: PNRR se implementeaza cu destul de mare greutate, din cauza numarului

mare de jaloane

Planul National de Redresare si Rezilienta (PNRR) este foarte granulat si se implementeaza cu destul de

mare greutate, din cauza numarului mare de jaloane si tinte, peste 500, pe care le avem îndeplinit, a

declarat, luni, ministrul Investitiilor si Proiectelor Europene, Marcel Ioan Bolos, într-o conferinta de

specialitate.

 

Oficialul a precizat ca prima cerere de plata a României din PNRR, în valoare de 3 miliarde de euro, va fi depusa

pe data de 31 mai 2022.

 

"În ceea ce priveste întârzierile, într-adevar le avem, dar parca fiecare perioada de programare nu a fost pentru o

lectie învatata, ci am repetat aceleasi greseli cu impact negativ asupra absorbtiei de fonduri. Pe de o partea, avem

PNRR (Planul National de Redresare si Rezilienta, n.r.) care se implementeaza cu destul de mare greutate, din

cauza numarului mare de jaloane si tinte pe care le avem în cadrul acestuia. Acesta este foarte granulat si are un

numar de peste 500 de jaloane, ceea ce face munca noastra uneori aproape imposibila. Chiar acum suntem în curs

de adunare a documentelor pentru cererea de plata numarul 1 a României, în valoare de 3 miliarde de euro. Colegii

mei si eu împreuna cu ei suntem aici aproape 24 de ore din 24 pentru ca sa putem sa depunem prima noastra cerere

de plata, pe data de 31 mai si sa ne putem încasa banii", a afirmat Bolos.

 

Conform ministrului de resort, o alta sursa de finantare importanta pentru România este prin Politica de Coeziune,

considerata "mult mai grea, dar mult mai sanatoasa".

 

"Pe Politica de Coeziune avem 30,4 miliarde de euro si o cofinantare de 13 miliarde de euro, un buget imens.

Componenta de grant este de 30 de miliarde de euro, spre deosebire de PNRR. Sigur ca Politica de Coeziune este

mult mai grea, dar este mult mai sanatoasa din punct de vedere al implementarii si al finantarii de proiecte mari. Pe

Politica de Coeziune am trimis acordul de parteneriat, dupa ce am preluat mandatul de ministru al Fondurilor.

Speram ca, în prima parte a lunii iulie, sa avem aprobarea din partea Comisiei (Europene, n.r.). Am trimis pâna

acum doua programe operationale din totalul de 16. Lunile mai si iunie sunt luni de foc, pentru ca ne-am propus ca

toate cele 16 programe operationale ale Politicii de Coeziune sa fie transmise la Comisie în vederea aprobarilor,

prin decizie, si accesarii lor din toamna de catre beneficiari", a mentionat oficialul.

 

Reprezentanti ai mediului de afaceri din România au participat, luni, la conferinta cu titlul "Branduri românesti -

Made in Romania, post criza".
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